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Zápisnica zo 115. zasadnutia Slovenskej rektorskej konferencie 

konaného dňa 5. septembra 2024 kombinovane 

 

Prítomní prezenčne: 

• prof. Ing. Ferdinand Daňo, PhD. 

• doc. Ing. Jaroslav Demko, CSc. 

• doc. Ing. Jozef Habánik, PhD. 

• doc. Ing. Vladimír Hiadlovský, PhD.  

• Dr. habil. PaedDr. György Juhász, PhD. 

• Dr. h. c.  prof. Ing. Rudolf Kropil, PhD. 

• Dr. h. c. prof. PaedDr. Tomáš Lengyelfalusy, PhD. 

• prof. MgA. Ing. Michal Murin, ArtD. 

• prof. MVDr. Jozef Nagy, PhD. 

• brig. gen. Ing. Aurel Sabó, PhD. 

• prof. Mgr. Katarína Slobodová Nováková, PhD. 

• Dr. h. c. prof. MUDr. Peter Šimko, CSc.  

• plk. v. v. doc. Ing. Stanislav Šišulák, PhD., MBA 

 

Prítomní dištančne: 

• doc. Samuel Abrahám, PhD.  

• prof. Ing. Ján Čelko, CSc. 

• Dr. h. c. prof. Ing. Edita Hekelová, PhD. 

• doc. Mgr. Bohunka Koklesová, PhD. 

• Dr. h. c. doc. Ing. Peter Lošonczi, PhD., MBA, MSc. 

• prof. Ing. Peter Mésároš, PhD. 

• Dr. h. c. prof. Ing. Peter Plavčan, CSc. 

• Dr. h. c. doc. ThDr. PaedDr. Marek Storoška, DrSc. 

• prof. PhDr. Martin Šmatlák 

• prof. RNDr. Libor Vozár, CSc. 

 

Ospravedlnení a neprítomní: 

• prof. PhDr. Ing. Ladislav Bučko, PhD. 

• Dr. h. c. doc. Ing. Ľuboš Cibák, PhD., MBA 

• doc. Ing. Klaudia Halászová, PhD. 

• Dr. h. c. prof. PhDr. Peter Kónya, PhD. 

• prof. PhDr. Egon Krák, ArtD. 

• Dr. h. c. prof. h. c. prof. Dr. Ing. Oliver Moravčík 

• prof. MUDr. Daniel Pella, PhD. 

• Dr. h. c. prof. Ing. Juraj Stern, PhD. 

• prof. JUDr. Marek Števček, DrSc. 

 

Hostia: 

• prof. Ing. Miroslav Habán, PhD. 

• prof. ThLic. Miloš Lichner, D.Th., SJ 

• Bc. Miroslav Malinovský , dištančne 

• prof. RNDr. René Matlovič, PhD., LL.M. 

• Ing. Pavel Ondek  

• doc. RNDr. Roman Soták, PhD. 

• prof. Ing. Robert Redhammer, PhD. 

• zástupcovia bezpečnostnej komunity 



Strana 2 z 9 

 

 

Rokovanie Slovenskej rektorskej konferencie („SRK“) viedol prezident SRK Vladimír 

Hiadlovský („prezident SRK“). Prezenčne sa zasadnutie konalo na Univerzite Mateja Bela 

v Banskej Bystrici, dištančne na MS Teams. 

 

K bodu 1 – Otvorenie a schválenie návrhu programu  

Prezident SRK privítal na zasadnutí členov SRK a hostí prítomných prezenčne a dištančne. 

Z hostí boli prezenčne prítomní predstavitelia Slovenskej akreditačnej agentúry pre vysoké 

školstvo („SAAVŠ“) - prof. Ing. Robert Redhammer, PhD., predseda výkonnej rady a prof. 

RNDr. René Matlovič, PhD., LL.M., podpredseda. Na zasadnutí sa tiež zúčastnili zástupcovia 

Odborového zväzu pracovníkov školstva a vedy („OZPŠaV“) - Ing. Pavel Ondek, predseda a 

prof. Ing. Miroslav Habán, PhD., podpredseda a predseda Zväzu vysokých škôl a priamo 

riadených organizácií, ako aj doc. RNDr. Roman Soták, PhD., podpredseda Rady vysokých škôl 

SR („RVŠ SR“). Dištančne sa na zasadnutí zúčastnil poverený predseda Študentskej rady 

vysokých škôl („ŠRVŠ“) Bc. Miroslav Malinovský. V priebehu zasadnutia sa k účastníkom 

pripojili zástupcovia bezpečnostnej komunity.  

 

Prezident SRK informoval o procedurálnom postupe. Podľa webového sídla Ministerstva 

školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR („MŠVVaM SR“) a informácií poskytnutých členmi 

má SRK ku dňu rokovania spolu 32 členov a to 19 členov z verejných, 3 členov zo štátnych 

a 10 členov zo súkromných vysokých škôl. Na jednej vysokej škole je poverený rektor, ktorý 

nie je členom SRK, ale je prítomný na zasadnutí ako hosť. SRK je schopná sa uznášať, ak je 

prítomná nadpolovičná väčšina všetkých členov SRK. Na začiatku zasadnutia prezident SRK 

konštatoval uznášaniaschopnosť. Prítomných bolo 19 členov SRK a to 12 prezenčne a 7 

dištančne. Celkový počet zúčastnených členov SRK na 115. zasadnutí bol 23 členov, z nich sa 

13 zúčastnili prezenčne a 10 sa zúčastnili dištančne.  

 

Pre potreby hlasovania podľa štatútu SRK platného od 6. júna 2019 má každý rektor jeden hlas 

(čl. 4 ods. 2), okrem rokovania o poskytovaní finančných prostriedkov zo štátneho rozpočtu 

podľa čl. 4 ods. 4, ktorý je naviazaný na čl. 2 ods. 2 písm. c) (t. j. vyjadrenie k návrhu metodiky 

a k určeniu dotácie zo štátneho rozpočtu pre verejné vysoké školy). V hlasovaní, ak ide o zmenu 

štatútu, voľby a odvolania prezidenta/viceprezidenta SRK, sa vyžaduje kladné vyjadrenie 

nadpolovičného počtu všetkých členov (aktuálne min. 17). Uznesenie SRK je platné, ak sa zaň 

v hlasovaní vyjadrí kladne nadpolovičný počet prítomných členov SRK. Pri hlasovaní podľa čl. 

4 ods. 3 štatútu sa vyžaduje súhlas nadpolovičnej väčšiny prítomných rektorov verejných 

a štátnych vysokých škôl. SRK sa na zasadnutiach štandardne uznáša aklamačne zdvihnutím 

ruky. O personálnych otázkach SRK hlasuje na zasadnutí tajne.  

 

Prezident SRK informoval o zložení volebnej a mandátovej komisie SRK, ktorá zabezpečuje 

priebeh volieb a overuje hlasovania počas rokovania. Za členov boli na 112. zasadnutí SRK 

schválení - rektorka Bohunka Koklesová a rektori Peter Lošonczi a Oliver Moravčík. Na 

začiatku zasadnutia boli dištančne prítomní dvaja členovia komisie, jeden člen sa ospravedlnil 

z neúčasti na zasadnutí. Prezident SRK navrhol pre 115. zasadnutie doplniť rektora Jozefa 

Nagya za neprítomného člena komisie. Prezident SRK dal hlasovať o návrhu na doplnenie 

volebnej a mandátovej komisie počas 115. zasadnutia SRK (prítomní boli 19 členovia SRK – 

12 prezenčne a 7 dištančne). 

➢ SRK schválila návrh na personálne doplnenie volebnej a mandátovej komisii pre 115. 

zasadnutie SRK jednomyseľne. 

Zloženie volebnej a mandátovej komisie SRK pre 115. zasadnutie SRK (abecedné poradie): 

Bohunka Koklesová, Peter Lošonczi a Jozef Nagy. 
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Prezident SRK navrhol členov návrhovej komisie počas 115. zasadnutia SRK a to prítomných 

členov prezídia SRK - Vladimíra Hiadlovského, Ferdinanda Daňa, Rudolfa Kropila, Tomáša 

Lengyelfalusyho a Petra Šimka. Spomedzi členov SRK prítomných prezenčne navrhol členov 

SRK v abecednom poradí - Michala Murína a Jozefa Nagya. Členovia SRK nepredložili žiaden 

ďalší návrh. Prezident SRK dal hlasovať o zložení celej návrhovej komisie počas 115. 

zasadnutia SRK (prítomní boli 19 členovia SRK – 12 prezenčne a 7 dištančne). 

➢ SRK schválila členov návrhovej komisie pre 115. zasadnutie SRK jednomyseľne. 

Prezident SRK navrhol za overovateľov zápisnice zo 115. zasadnutia SRK v abecednom poradí 

Jaroslava Demka a Aurela Saboá. Navrhovaní súhlasili, členovia SRK nepredložili žiaden ďalší 

návrh. Prezident SRK dal hlasovať o navrhovaných overovateľoch zápisnice (prítomní boli 19 

členovia SRK – 12 prezenčne a 7 dištančne). 

➢ SRK schválila overovateľov zápisnice zo 115. zasadnutia SRK jednomyseľne. 

Prezident SRK predložil návrh programu 115. zasadnutia SRK:  

1) Otvorenie a schválenie návrhu programu 

2) Informácia o zápisnici a o plnení uznesení zo 114. zasadnutia SRK (6. júna 2024 v 

Trnave) 

3) Správa prezídia SRK od 114. zasadnutia SRK (6. júna 2024 v Trnave) 

4) Aktuálne dianie na vysokých školách 

a) Financovanie  

b) VER 2026 

c) Procesy zabezpečovania kvality  

d) Bezpečnosť  

5) Rozličné     

 

Prezident SRK informoval o podnete člena SRK rektora Egona Kráka doručeného 

elektronickou poštou dňa 24. augusta 2024 o zaradení „Deklarácie k rozvoju 

celospoločenského dialógu v SR“ a jej podpise prezídiom SRK do programu 115. zasadnutia 

SRK. V nadväznosti na čl. 4 rokovacieho poriadku SRK môže byť návrh programu zasadnutia 

doplnený alebo zmenený členom SRK pri jeho prerokúvaní. Z uvedeného dôvodu prezident 

návrh programu nedoplnil pred zasadnutím. Pred otvorením 115. zasadnutia SRK bol doručený 

email rektora Egona Kráka niektorým členom SRK a na sekretariát, v ktorom vyjadril svoj 

postoj k deklarácii a nesúhlas s nezaradením podnetu do návrhu programu. Rektor Egon Krák 

nebol prítomný na zasadnutí. Rektorka Bohunka Koklesová prevzala iniciatívu a navrhla 

zaradiť do programu zasadnutia bod týkajúci sa podpisu „Deklarácie k rozvoju 

celospoločenského dialógu v SR“. Prezident SRK predložil procedurálny návrh, aby bol bod 

týkajúci sa podpisu deklarácie bez účasti verejnosti (čl. 5 ods. 2 rokovacieho poriadku).  

 

Následne dal prezident hlasovať o doplnení programu o nový bod 5) „Deklarácia k rozvoju 

celospoločenského dialógu v SR“ a jej podpis SRK (prítomní boli 19 členovia SRK – 12 

prezenčne a 7 dištančne). 

➢ SRK schválila doplnenie bodu  5) „Deklarácia k rozvoju celospoločenského dialógu v 

SR“ a jej podpis SRK do programu 115. zasadnutia SRK 

(Za: 17, proti: 1, zdržal: 0, nezúčastnil sa hlasovania: 1). 

  

Prezident SRK dal hlasovať o neverejnom prerokovaní bodu 5) „Deklarácia k rozvoju 

celospoločenského dialógu v SR“ a jej podpis SRK (prítomní boli 20 členovia SRK – 13 

prezenčne a 7 dištančne). 

➢ SRK schválila neverejné prerokovanie bodu 5) „Deklarácia k rozvoju 

celospoločenského dialógu v SR“ a jej podpis SRK v rámci programu 115. zasadnutia 

SRK jednomyseľne. 
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Prezident SRK dal hlasovať o upravenom návrhu programu (prítomní boli 20 členovia SRK – 

13 prezenčne a 7 dištančne). 

➢ SRK schválila návrh programu 115. zasadnutia SRK. 

(Za: 18, proti: 0, zdržal: 0, nezúčastnili sa hlasovania: 2). 

 

Schválený program 115. zasadnutia SRK 

1) Otvorenie a schválenie návrhu programu 

2) Informácia o zápisnici a o plnení uznesení zo 114. zasadnutia SRK (6. júna 2024 v 

Trnave) 

3) Správa prezídia SRK od 114. zasadnutia SRK (6. júna 2024 v Trnave) 

4) Aktuálne dianie na vysokých školách 

a) Financovanie  

b) VER 2026 

c) Procesy zabezpečovania kvality  

d) Bezpečnosť  

5) „Deklarácia k rozvoju celospoločenského dialógu v SR“ a jej podpis SRK  

6) Rozličné   

 

K bodu 2 – Informácia o zápisnici a o plnení uznesení zo 114. zasadnutia SRK (6. júna 

2024 v Trnave) 

Zápisnica zo 114. zasadnutia SRK konaného 6. júna 2024 v Trnave bola overená overovateľmi 

a schválená prezídiom SRK. Následne bola zverejnená na webovom sídle SRK. Na zasadnutí 

boli prijaté uznesenia, ktoré si nevyžadujú sledovanie. Informácia o plnení uznesení bola 

zverejnená na intranete SRK. Prítomní nemali otázky a ani výhrady k predloženým 

dokumentom a vzali ich na vedomie. 

 

K bodu 3 - Správa prezídia SRK od 114. zasadnutia SRK (6. júna 2024 v Trnave) 

Informácia o aktivitách prezídia SRK bola zverejnená na intranete SRK. Generálna sekretárka 

SRK stručne predstavila realizované aktivity. Prítomní nemali otázky a ani výhrady 

k predloženému dokumentu a vzali ho na vedomie. 

 

K bodu 4 - Aktuálne dianie vo vysokom školstve 

Prezident SRK informoval o dohode so štátnym tajomníkom Ministerstva školstva, výskumu, 

vývoja a mládeže SR („MŠVVaM SR“), že návrh rozpisu dotácie na verejné vysoké školy 

a návrh metodiky na rok 2025 budú predložené na diskusiu na 116. zasadnutí SRK. Prezident 

SRK odovzdal slovo hosťom z OZPŠaV. Predseda OZPŠaV informoval o prebiehajúcich 

rokovania o Kolektívnej zmluve vyššieho stupňa na rok 2025. Vláda SR v rámci rokovaní 

odmietla navýšenie platov, ktoré malo byť od 1. septembra do 31. decembra 2024 a ponúkla 

jednorazovú odmenu vo výške 600,- eur na zamestnanca štátnej a verejnej správy vrátane 

školstva od 1. januára 2025 a 2 % valorizáciu tarifných platov od 1. januára 2026. Konfederácia 

odborových zväzov SR („KOZ SR“) návrh odmietla a žiada navýšenie tarifných platov od  

1. septembra 2024 o 10 % a od 1. januára 2025 o ďalších 10 %. Ďalšie rokovanie sa uskutoční 

16. septembra 2024. Vláda SR argumentuje zlou ekonomickou situáciou a požiadavkou na 

úsporu 6 miliárd eur v nasledujúcich rokoch, pričom v roku 2025 by mala byť výška úspor na 

úrovni 1,5 miliárd eur. KOZ SR upozorňuje na zlú ekonomickú situáciu zamestnancov, niektoré 

tarifné platy nie sú ani na úrovni minimálnej mzdy vo výške 750,- eur a aj vysoké školy musia 

takým zamestnancom doplácať mzdy. V prípade vysokých škôl, na ktorých už nie sú platné 

kolektívne zmluvy, odporučil riadiť sa platnou legislatívou. Prezident SRK sa poďakoval 

hosťom za informácie. 

 

Prezident SRK predložil list štátneho tajomníka MŠVVaM SR zo dňa 6. augusta 2024 č. 

2024/16294:1-D3022 so žiadosťou o vyjadrenie k úprave váhovania VER 2026. Prezident SRK 
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následne predstavil odporúčanie prezídia prijaté na zasadnutí 21. augusta 2024. Doplnil, že 

metodika VER 2026 môže byť ešte ďalej upravovaná a SRK sa bude vyjadrovať aj k finálnemu 

návrhu.  

 

V diskusii vystúpili: Katarína Slobodová Nováková, Bohunka Koklesová, Martin Šmatlák, 

Michal Murin a Vladimír Hiadlovský. 

 

Diskutujúci podporili návrh prezídia. Rektorka Bohunka Koklesová požiadala, aby sa pri 

hodnotení VER 2026 prihliadlo na problémové realizovanie umeleckých výstupov, ktoré sú 

naviazané na externé umelecké, kultúrne a pamiatkové inštitúcie a tieto sa nachádzajú 

v nestabilnom prostredí. Apel na osobitné váhovanie pre umelecký študijný odbor podporili aj 

rektori Martin Šmatlák a Michal Murin. Prezident SRK v reakcii navrhol osobitné stretnutie 

s rektormi umeleckých vysokých škôl a rokovanie o možnostiach špecifického prístupu.   

 

Prezident dal hlasovať o návrhu uznesenia (prítomní boli 23 členovia SRK – 13 prezenčne a 10 

dištančne): 

Návrh uznesenia č. 1 

1. Slovenská rektorská konferencia odporúča v rámci periodického hodnotenia výskumnej, 

vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti VER 2026 variabilné váhovanie modulov (1) 

vedecké a umelecké výstupy, (2) spoločenský dopad a (3) tvorivé prostredie podľa skupín 

oblastí výskumu až na úrovni súčastí vysokých škôl, ktoré majú rôznorodý charakter. 

2. SRK poveruje prezidenta SRK spoločne s rektorkou a rektormi umeleckých vysokých škôl 

pripraviť špecifické odporúčanie o hodnotení umeleckých vysokých škôl a  študijných 

odborov Umenie a Vedy o umení a kultúre z dôvodu obmedzených možností realizácie  

umeleckých výkonov v roku 2024 a ktoré môže mať dopad na výšku financovania 

vysokoškolských inštitúcií z verejných zdrojov a ich existenciu. 

➢ SRK schválila návrh uznesenia č. 1 

(Za: 19, proti: 1, zdržal: 0, nezúčastnili sa hlasovania: 4). 

 

Uznesenie č. 1 

1. Slovenská rektorská konferencia odporúča v rámci periodického hodnotenia výskumnej, 

vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti VER 2026 variabilné váhovanie modulov 

(1) vedecké a umelecké výstupy, (2) spoločenský dopad a (3) tvorivé prostredie podľa 

skupín oblastí výskumu až na úrovni súčastí vysokých škôl, ktoré majú rôznorodý 

charakter. 

2. SRK poveruje prezidenta SRK spoločne s rektorkou a rektormi umeleckých vysokých škôl 

pripraviť špecifické odporúčanie o hodnotení umeleckých vysokých škôl a  študijných 

odborov Umenie a Vedy o umení a kultúre z dôvodu obmedzených možností realizácie  

umeleckých výkonov v roku 2024 a ktoré môže mať dopad na výšku financovania 

vysokoškolských inštitúcií z verejných zdrojov a ich existenciu.  

 

Prezident SRK odovzdal slovo hosťom z SAAVŠ. Predseda výkonnej rady SAAVŠ požiadal 

rektorov, aby aktualizovali informácie o oprávnených osobách poverených komunikáciou 

s agentúrou. Upozornil, že vysoké školy, ktoré získali rozhodnutie o súlade zabezpečovania 

kvality vzdelávania so štandardami SAAVŠ a môžu samostatne vytvárať nové študijné 

programy v odboroch, v ktorých pôsobia, musia nové programy zapísať do registra 

spravovaného MŠVVaM SR. SAAVŠ sa bude vo svojej činnosti opierať o registre MŠVVaM 

SR. Odporúča vysokým školám venovať sa odporúčaniam, ktoré sú uvedené v hodnotiacich 

správach. Výkonná rada agentúry schválila zmenu štandardov pre študijný program, ktorá 

nadobudla účinnosť 1. septembra 2024. Informoval o sprístupnení elektronických formulárov 

žiadostí o akreditáciu habilitačných konaní a akreditáciu inauguračných konaní a o zmene 

spôsobu prijímania žiadostí o zrušenie akreditácie habilitačného konania a inauguračného 
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konania. Dotkol sa aj prebiehajúcej novelizácie zákona č. 269/2018 Z. z. o zabezpečovaní 

kvality vysokoškolského vzdelávania a osobitnej úpravy pre spoločné študijné programy, ktorá 

posilní pozíciu slovenských vysokých škôl v konzorciách. Prítomných informoval 

o plánovanom podujatí SAAVŠ, ktoré sa bude konať 21. a 22. novembra 2024 v Bratislave za 

účasti prezidenta Európskej asociácie pre zabezpečovanie kvality vo vysokom školstve 

(„ENQA“) Douglasa Blackstocka. Ďalej uviedol, že SAAVŠ získala certifikát Svetovej 

federácie pre lekárske vzdelávanie („WFME“) a bola zaregistrovaná v jej databáze.  

 

V diskusii vystúpili: Peter Šimko, Vladimír Hiadlovský, Jozef Habánik, Robert Redhammer. 

 

Diskutujúci sa poďakovali SAAVŠ a ocenili jej prístup. Rektor Peter Šimko ocenil získanie 

uznania WFME. Predseda výkonnej rady SAAVŠ doplnil informácie o zámer realizovať 

dotazníkový prieskum medzi vysokoškolskými učiteľmi a požiadal členov SRK o súčinnosť pri 

distribúcii. Zber dotazníkov bude individualizovaný pre každú vysokú školu. 

 

Záver 

SRK ocenila doterajšiu činnosť Slovenskej akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo a jej 

výkonnej rady za uskutočnený cyklus hodnotenia súladu zabezpečovania kvality vzdelávania 

vysokých škôl so štandardami SAAVŠ a tiež za úspešné externé hodnotenie SAAVŠ a prijatie 

za člena ENQA a EQAR. Tým bola splnená jedna z dlhodobých požiadaviek SRK a to, aby 

slovenská národná agentúra bola plnohodnotným členom európskych štruktúr pre 

zabezpečovanie kvality a jej rozhodnutia boli uznané v Európskom priestore vysokoškolského 

vzdelávania.  

 

Následne sa hostia z OZPŠaV a zo SAAVŠ rozlúčili a opustili rokovanie.  

 

Prezident SRK privítal troch hostí zo Slovenskej informačnej služby („SIS“), ktorí informovali 

o témach spojených s bezpečnosťou. Diskusia s bezpečnostnou komunitou sa týkala boja proti 

terorizmu, nelegálnej migrácie a prenosu nehmotných technológií. SIS apelovala na vysoké 

školy, aby dôsledne dodržiavali zákonnú oznamovaciu povinnosť týkajúcu sa ukončenia štúdia 

zahraničných študentov na Úrade cudzineckej a hraničnej polície. 

 

V diskusii vystúpili: Vladimír Hiadlovský, Katarína Slobodová Nováková, Jozef Habánik, 

Marek Storoška, Miloš Lichner, Ferdinand Daňo, Tomáš Lengyelfalusy a hostia 

z bezpečnostnej komunity. 

 

Členovia SRK vyjadrili ochotu spoluprácovať v rámci samostatnej pracovnej skupiny, ktorá by 

sa venovala bezpečnosti vysokých škôl a predchádzaniu hrozieb.  

 

Záver 

1. SRK berie na vedomie požiadavku bezpečnostnej komunity, aby vysoké školy dôsledne 

dodržiavali zákonnú oznamovaciu povinnosť týkajúcu sa ukončenia štúdia zahraničných 

študentov na Úrade cudzineckej a hraničnej polície. 

2. SRK žiada bezpečnostnú komunitu pripraviť odporúčania pre vysoké školy na posilnenie 

bezpečnosti a na predchádzanie krízovým situáciám.  

3. SRK vyjadrila záujem o súčinnosť a spoluprácu s bezpečnostnou komunitou pri 

zaisťovaní bezpečnosti na vysokých školách.  

 

Hostia z SIS sa rozlúčili a opustili rokovanie. 

 

Prezident odovzdal slovo podpredsedovi RVŠ SR, ktorý pozdravil prítomných a informoval 

o stanovisku RVŠ SR k aktuálnej novele vysokoškolského zákona. Upozornil aj na problém 
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s prijímaním zahraničných študentov – doktorandov z tretích krajín a na možné negatívne 

dopady na plnenie merateľných ukazovateľov internacionalizácie.  

 

Záver 

SRK upozorňuje Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR a Ministerstvo 

zahraničných vecí a európskych záležitostí SR na ohrozenie plnenia merateľných 

ukazovateľov výkonnostných zmlúv na roky 2024 – 2026 týkajúcich sa internacionalizácie 

z dôvodu problémov so získavaním pobytových víz cudzincov v niektorých ázijských 

krajinách, ktorí majú záujem o štúdium na Slovensku. 

 

Prítomných pozdravil aj predseda ŠRVŠ. Následne obidvaja opustili rokovanie. 

 

K bodu 5 - „Deklarácia k rozvoju celospoločenského dialógu v SR“ a jej podpis SRK 

Rektorka Bohunka Koklesová uviedla bod v širšom spoločenskom kontexte. Požiadala, aby 

všetky záväzky majúce politický charakter a celospoločenský dopad boli schvaľované SRK 

prezenčne alebo elektronicky. Zároveň vysvetlila dôvody k medializácii jej odmietavého 

postoja. Doplnila, že nestálosť externého prostredia bude mať dopad na výkon umeleckých 

vysokých škôl. Tieto výkony vstupujú do merateľných ukazovateľov výkonnostných zmlúv, do 

periodického hodnoteniu výskumnej, vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti VER 2026 

a sú registrované v Centrálnom registri umeleckej činnosti.  

 

Prezident SRK v reakcii uviedol, že procesný charakter pri rozhodovaní o pristúpení 

k celospoločenskému dialógu nebol porušený. Zároveň akceptuje aj dôvody predložené 

predkladateľkou. Prisľúbil, že počas svojho funkčného obdobia prezidenta SRK bude 

predkladať návrhy záväzkov majúcich politický charakter a celospoločenský dopad na 

schválenie SRK.  

 

V diskusii ďalej vystúpili: Bohunka Koklesová, Samuel Abrahám, Katarína Slobodová 

Nováková, Vladimír Hiadlovský, Jozef Habánik a Edita Hekelová. 

 

Bohunka Koklesová apelovala na SRK, aby sa zastala umeleckej obce a vyjadrila solidaritu. 

Rektor Samuel Abrahám sa zaujímal o informácie, ako sa celospoločenský dialóg bude viesť. 

Prezident SRK požiadal predsedu vlády, aby do diskusie zaradil aj tému konsolidácie verejných 

financií a je pripravený diskutovať o potrebe financií pre vysoké školy. Rektorka Katarína 

Slobodová Nováková navrhla prijať podporné stanovisko umeleckým vysokým školám, ktoré 

odmietne prejavy násilia. Prezident SRK navrhol, že spoločne s rektorkou a rektormi 

umeleckých vysokých škôl pripravia návrh uznesenia SRK na podporu umeleckých 

vysokoškolských inštitúcií. Rektor Jozef Habánik podporil účasť SRK na celospoločenskom 

dialógu a podporu takej diskusie. Rektorka Edita Hekelová podporila názor, aby obdobné 

aktivity boli schvaľované SRK.  

 

Záver 

1. Prezident SRK deklaroval, že počas svojho funkčného obdobia bude predkladať návrhy 

záväzkov majúcich politický charakter a celospoločenský dopad na schválenie SRK.  

2. Prezident SRK bol poverený spoločne s rektorkou a rektormi umeleckých vysokých škôl 

pripraviť návrh uznesenia SRK na podporu umeleckých vysokoškolských inštitúcií a to 

z dôvodu ohrozenia plnenia povinností, ako sú merateľné ukazovatele výkonnostných 

zmlúv na roky 2024 – 2026, umelecké výkony podliehajúce periodickému hodnoteniu 

výskumnej, vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti VER 2026 a registrované 

v Centrálnom registri umeleckej činnosti. 
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K bodu 6 – Rozličné 

Prítomní nemali podnety do bodu Rozličné. 

 

Nasledujúce 116. zasadnutie SRK sa bude konať 16. a 17. októbra 2024 vo Vysokých Tatrách. 

 

V Banskej Bystrici 5. septembra 2024  

 

Zapísala: Mgr. Mária Čikešová, PhD. 

 

 

               

 

Overil: .......................................................                Overil: ..................................................... 

             doc. Ing. Jaroslav Demko, CSc.                        brig. gen. Ing. Aurel Sabó, PhD. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Schválil: ............................................................. 

            doc. Ing. Vladimír Hiadlovský, PhD. 

      prezident Slovenskej rektorskej konferencie 
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Príloha 

 

Uznesenia a závery prijaté na 115. zasadnutí Slovenskej rektorskej konferencie 

konanom dňa 5. septembra 2024 kombinovane 

 

Uznesenie č. 1 

1. Slovenská rektorská konferencia odporúča v rámci periodického hodnotenia výskumnej, 

vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti VER 2026 variabilné váhovanie modulov (1) 

vedecké a umelecké výstupy, (2) spoločenský dopad a (3) tvorivé prostredie podľa skupín oblastí 

výskumu až na úrovni súčastí vysokých škôl, ktoré majú rôznorodý charakter. 

2. SRK poveruje prezidenta SRK spoločne s rektorkou a rektormi umeleckých vysokých škôl 

pripraviť špecifické odporúčanie o hodnotení umeleckých vysokých škôl a  študijných odborov 

Umenie a Vedy o umení a kultúre z dôvodu obmedzených možností realizácie  umeleckých 

výkonov v roku 2024 a ktoré môže mať dopad na výšku financovania vysokoškolských inštitúcií 

z verejných zdrojov a ich existenciu.  

 

Záver 

SRK ocenila doterajšiu činnosť Slovenskej akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo a jej výkonnej 

rady za uskutočnený cyklus hodnotenia súladu zabezpečovania kvality vzdelávania vysokých škôl 

so štandardami SAAVŠ a tiež za úspešné externé hodnotenie SAAVŠ a prijatie za člena ENQA 

a EQAR. Tým bola splnená jedna z dlhodobých požiadaviek SRK a to, aby slovenská národná 

agentúra bola plnohodnotným členom európskych štruktúr pre zabezpečovanie kvality a jej 

rozhodnutia boli uznané v Európskom priestore vysokoškolského vzdelávania.  

 

Záver 

1. SRK berie na vedomie požiadavku bezpečnostnej komunity, aby vysoké školy dôsledne 

dodržiavali zákonnú oznamovaciu povinnosť týkajúcu sa ukončenia štúdia zahraničných 

študentov na Úrade cudzineckej a hraničnej polície. 

2. SRK žiada bezpečnostnú komunitu pripraviť odporúčania pre vysoké školy na posilnenie 

bezpečnosti a na predchádzanie krízovým situáciám.  

3. SRK vyjadrila záujem o súčinnosť a spoluprácu s bezpečnostnou komunitou pri zaisťovaní 

bezpečnosti na vysokých školách.  

 

Záver 

SRK upozorňuje Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR a Ministerstvo zahraničných 

vecí a európskych záležitostí SR na ohrozenie plnenia merateľných ukazovateľov výkonnostných 

zmlúv na roky 2024 – 2026 týkajúcich sa internacionalizácie z dôvodu problémov so získavaním 

pobytových víz cudzincov v niektorých ázijských krajinách, ktorí majú záujem o štúdium na 

Slovensku. 

 

Záver 

1. Prezident SRK deklaroval, že počas svojho funkčného obdobia bude predkladať návrhy 

záväzkov majúcich politický charakter a celospoločenský dopad na schválenie SRK.  

2. Prezident SRK bol poverený spoločne s rektorkou a rektormi umeleckých vysokých škôl 

pripraviť návrh uznesenia SRK na podporu umeleckých vysokoškolských inštitúcií a to z dôvodu 

ohrozenia plnenia povinností, ako sú merateľné ukazovatele výkonnostných zmlúv na roky 2024 

– 2026, umelecké výkony podliehajúce periodickému hodnoteniu výskumnej, vývojovej, 

umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti VER 2026 a registrované v Centrálnom registri umeleckej 

činnosti. 

 

Dňa 5. septembra 2024  

 

Za SRK: doc. Ing. Vladimír Hiadlovský, PhD. 

      prezident Slovenskej rektorskej konferencie 


